



24. september 2015

Referat fra bestyrelsesmøde i Seniorhus Odense

Onsdag, den 23. september 2015

Afbud:

Kirstine Vad
Poul Bossow
Nina Breilich
Keld Espersen

Pkt. a Godkendelse af dagsorden

Godkendt med tilføjelse af pkt. om "Samarbejdet med Superwerk" som pkt. d.

Pkt. b Godkendelse af referat fra seneste møde

Referatet blev godkendt

Pkt. c Til orientering

Formanden, Christine Greisen:

- Der kommer gratis-bus til Seniorhus Odense fra 5. oktober. Det medfører, at 4 parkeringspladser lige udenfor huset vil forsvinde. Bussen kører også nogle søndage. Busplan er udsendt til bestyrelsesmedlemmerne.
- Der afholdes reception for ny og gammel rådmand i morgen, torsdag.
- Vi har modtaget henvendelse fra Bjarne G Jørgensen. Mogens foreslog, at henvendelsen besvares, og at svaret vil foreligge efter næste bestyrelsesmøde.

Medlemmer af bestyrelsen:

- Erik Fangel oplyste, at han er blevet opfordret til at indtræde i et EU projekt, som handler om, at mange mennesker er passive og sidder for længe. EF spørger, om han må indgå i projektet som repræsentant for Seniorhuset. Bestyrelsen accepterede, at EF deltager.
- Palle Holm oplyste, at der er ventelister til Qi Gong, Ballroom Fitness og tegning.
- Lizzie Roll nævnte, at der 29. oktober afholdes et foredrag om at være pårørende til patienter med kroniske smerter.
- Christine Greisen nævnte, at FN's internationale ældredag afholdes i Hal 2 den 1. oktober kl. 14. Arrangementet er et samarbejde mellem Ældresagen, Ældrerådet og Seniorhus Odense.
- Frede Jensen oplyste, at han har skrevet en sang til Frivilligfesten den 13. november. FJ spurgte om muligheden for at holde en julefest, hvor børn kan deltage. FJ mente, at det tidligere er blevet nedstemt. Flere fra bestyrelsen gav udtryk for, at FJ huskede forkert.

Sekretariatet, Erik Broby:

- I den kommende uge etableres der scenebelysning.
- MobilePay er nu i funktion.
- Serveringsdiskene til Hal 2 er taget i brug.
- Der er givet grønt lys for udsmykning af muren ved Petanquebanen.
- Skiltet med SENIORHUS ODENSE, som skal monteres på gavlen, arbejdes der stadig på. Der er indhentet en tilladelse til, hvordan det kan monteres.
- Der har været en episode i træværkstedet, hvor en af de frivillige tovholdere er involveret.
- Der er ligeledes givet tilladelse til maling af cykelskuret. By- og Kultur betaler for materialerne.
- Frivilligt folkemøde den 7. november. Der er 7 temaer. Det blev aftalt, at hver forening inden næste bestyrelsesmøde melder tilbage til EB, hvad man kan byde ind med til dagen.

Udvalgene:

- Leif Grosen - festudvalg: Udvalget har udarbejdet et budget på ca. 35.-36.000 kr. ved et deltagerantal på 130 personer. Organisering og det praktiske vil blive meldt ud senere.
- Receptionen, Lizzie Roll: Der er behov for ny plan for papirofyldning. Flg. blev besluttet: Ellen Kjær Hansen tager mandag, Allan Hansen tager onsdag, og Georg Larsen fra "Flittige hænder" tager fredag.
- Receptionen, Lizzie Roll: billetsalg – regler for billetsalg blev omdelt.
- Receptionen, Lizzie Roll sendte fotos fra cykelskuret rundt som illustration af parkeringsproblemerne.
- Festudvalget, Christine Greisen: Der afholdes Spil-dansk dag 29. oktober kl. 14. Konceptet er som de foregående år.
- Onsdagsdans, Erik Fangel: Der afholdes jule-onsdags-dans den 9. december. EF ønskede accept af, at Onsdagsdans kan få mad udefra. Dette blev accepteret.

Pkt. d Samarbejdet med Superwerk

Christine Greisen oplyste, at der har været dialog omkring det fortsatte samarbejde med Superwerk. På FU mødet er det blevet besluttet, at CG og Erik B tager kontakt til Superwerk for at høre om deres opfattelse af samarbejdet. Forslaget er, at Seniorhus Odense vil tage initiativ til, at der igangsættes en proces, hvor samarbejdet bringes til ophør i gensidig forståelse.

På sigt – 2017 - bliver der ledigt i de lokaler, som FCO nu har i Hal 5. Måske det kan give nogle muligheder.

Christian Pedersen foreslog, at man simpelthen deler tiden i værkstedet. Elsebeth Byrge spurgte, hvem værktøj og maskiner tilhører? CG svarede, at der findes en oversigt, som beskriver ejerforholdene. Lizzie Roll sagde, at vi har gentagne gange forsøgt at få det til at virke; men det er umuligt. Palle Holm mente, at i den tid, vi har haft noget med det at gøre, har der ikke været andet end problemer, og forslaget om at dele tiden, er næppe mulig.

Bestyrelsen gav tilsagn om, at der må arbejdes videre med en "skilsmisse" i fælles forståelse. Planen er, at der skal arbejdes på en langsigtet løsning, som opfylder begge parter behov for et træværksted.

Pkt. e. Økonomi – indstilling fra driftsøkonomiudvalget

Med udgangspunkt i den udsendte prioritering fra driftsøkonomiudvalget, besluttede bestyrelsen, at alle ønsker under prioritet 1 kan imødekommes. Øvrige ønsker bliver ikke besluttet, men vil fortsat indgå med den prioritering, de har.

Faglige Seniorer havde endnu ønske: et halvtag/markise.

Pkt. f Tilbagemeldinger fra de 3 arbejdsgrupper

1. Fornyelse af Salen:
Lizzie Roll redegjorde for ideer til inventar og maling af Salen.
2. Sponsorer:
Erik Broby oplyste, at gruppen har endnu ikke afholdt møde, men der er indkaldt til møde i næste uge.
3. Flygtninge/indvandrere:
Birthe Bjerre oplyste, at gruppen har inviteret folk med kendskab til målgruppen og med erfaring med inddragelse af målgruppen til næste møde.

Pkt. g Evaluering af HCA Festivals

Erik B redegjorde for baggrunden for evalueringen. Alle frivillige tovholdere har været inviteret til møde, hvor emnet har været drøftet. Det er tilkendegivelserne herfra samt de udsagn, der kom på seneste bestyrelsesmøde, der indgår i evalueringen.

Christine Greisen var glad for de mange positive udsagn, selv om der er rigtig mange ting, der skal læres og ændres på. Men alt i alt har det være en god oplevelse som i høj grad har været med til at synliggøre huset. Hvis Seniorhuset skal medvirke en anden gang, skal der stilles krav til HCA Festivals om bedre annoncering.

Det kan være en mulighed at være med i en anden festival – ex. blomsterfestivalen.

Palle Holm rejste spørgsmålet om det forhold, at frivillige arbejder sammen med folk, der får penge for at medvirke. Dette syntes PH ikke er hensigtsmæssigt.

Generelt var der i bestyrelsen tilslutning til ønsket om et lokale, som bedre opfylder vore samlede behov.

Konklusionen blev, at bestyrelsen anbefaler, at Seniorhus Odense prøver at deltage i HCA Festivals en gang til. I den sammenhæng skal der ske en opprioritering af lokale frem for udendørs scene.

Pkt. h Forslag til mødekalender 2016

Erik Broby præsenterede ferie- og mødeplanen for 2016.

Der blev gjort opmærksom på en fejl: bestyrelsesmøde ikke torsdag 24. nov., men onsdag 23. nov.

Planen blev herefter godkendt.

Pkt. i Eventuelt.

Birthe Bjerre gjorde opmærksom på, at parkering på handicappladser kun er for biler med ret til at holde der.